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Forum: Naturgruppen 
Tid: Onsdag den 6. september 2023 kl. 17:30 – 19:30 
Sted: Rådhuset 

Deltagere:  
Carsten Høyer (Dansk Ornitologisk Forening) 
Poul Evald Hansen (Danmarks Naturfredningsforening) (PE) 
Jacob Ruskov-Nielsen (Albertslund kommune) 

                          Pernille Vesterløkke (Boligforeningen Langeeng) 

                          Lars Clark (Grønne Familier) 

                          Katrine Søbye, næstformand (Natur & Ungdom) 

Afbud:             Arne Lie, formand (Friluftsrådets St. Vejleådal gruppe) 

                         Anne Wilms (Friluftsrådet) 

                         Kristian Kvist (Naturstyrelsen) 
 

Referent:  Anne Wilms 

Beslutningsreferat:  Jacob Ruskov-Nielsen 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden 
Ingen bemærkninger. 
 

2) Bemærkninger til forrige referat 
Ingen bemærkninger. 
 

3) Orientering fra formanden: 
 
a) DN har kigget Hofors tidligere VVM-undersøgelse igennem og lavet et høringssvar mod 
indvinding af drikkevand i Vestskoven. NG har ikke fået høringen tilsendt fra kommunen og kan 
ikke finde den på kommunens hjemmeside. 
 
b) NG er engageret i Borgerforum for Klima, Miljø og Natur og har sammen med 
Bedsteforældrenes Klimaaktion lavet en række forslag til indsatser. 
 
c) NG har foreslået af den besparelse forvaltningen har med i budgetforslaget om at spare 
100.000 kr. ved at lade være med at slå græs og buske istedet går til mere biodiversitet i byen. 
 
d) Alle fra NG opfordres til at komme til borgermøde om udviklingen af næste etape for Hyldager 
Bakker.  
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e) Poul Evald vil indenfor 14 dage lave en liste med alle arter, som blev fundet ved Bioblitz i 
Kongsholmparken og sende rundt i NG. Lars Clark og Katrine vil gerne være med til at arrangere 
Bioblitz igen i maj 2024, men der er brug for en, som kan organisere eventen. Katrine laver en 
oversigt med udgifter, så PE kan afregne med DN. 
Bioblitz skal med som punkt på næste møde i NG. 
 
f) NG undrer sig over ikke at være blevet inddraget i den bioblitz Jacob gennemførte med en 
gruppe eksperter i Egelundsparken. NG bidrog dog ved NG-mødet i juni, hvor flere plantearter 
blev identificeret. Ved Bioblitzen blev der fundet 120 arter (primært fokus på dyr og insekter). 
 
 
g) NG har gjort Toftegården og forvaltningen opmærksom på, at høslet i Egelundsparken blev 
gennemført for tidligt i fht. det tilladte i aftalen om tilsagn fra Landbrugsstyrelsen. Følgende er 
sendt til bl.a. Toftegården: 
 
"Hej Peter 
 
Jeg lagde mærke til, at græsset allerede den 15. juni var blevet slået i Egelundsparken. Det er i 
strid med jeres tilsagn fra Landbrugsstyrelsen og medfører krav om tilbagebetaling, som du nok 
ved.  
 
Man må ikke tage slæt i perioden 1. maj til 21. juni,det står tydeligt på side 8 i vejledningen for 
støtteordningen tilskud til pleje af græs og naturarealer: 
https://lbst.dk/fileadmin/user_upload/NaturErhverv/Filer/Tilskud/Arealtilskud/Miljoe_oekologiti
lskud/2023_miljoe_og_oekologitilskud/Vejledning_om_tilskud_til_Pleje_af_graes-
_og_naturarealer_2023_april.pdf 
 
Du skal tage mindst ét årligt slæt (i perioden 21. juni til og med 15. september), og du skal fjerne 
det afslåede materiale. Det fremgår af vejledningen side 11 og også af § 12, stk. 1, og § 19, stk. 1, 
nr. 2, i Bek nr. 1076 af 1. juni 2021 om tilskud til pleje af græs- og naturarealer med senere 
ændringer, hvor man også kan læse reglerne for sanktioner i § 36. 
 
Som du ved, ville jeg på naturens vegne foretrække, at slettidspunktet flyttes til sidst i august 
eller umiddelbart inden 15. september og det synes jeg burde fremgå af den naturplejeaftale 
Toftegården har med Vej og Park, derfor Cc. til Jan Holm. 
 
Jeg blev i øvrigt ringet op af en borger i fredags, som var rigtig godt gal over slåningen, fordi det 
jo er en økologisk katastrofe for planter og insekter. Jeg måtte fortælle hende, at det er en 
politisk beslutning for at vi selv kan producere vores økologiske dyrefoder i kommunen og hvis 
hun vil have ændret den beslutning, så skal hun gå til Kommunalbestyrelsen. 
Bare lige så I er orienteret." 
 

4) Orientering fra forvaltningen 
a) En mødesag er ved at blive udarbejdet vedr. nuværende og fremtidige projekter hele vejen 
ned gennem ådalen. Forvaltningen arbejder på at udpege større områder, som kan indhegnes og 
afgræsses. 
 
b) En orientering er sendt til politikerne vedr. fladebeteranisering af resten af kommunens 
skovarealer, så områderne kan udvikle sig til områder med mere biodiversitet. 
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c) Læge-jernurt, dunet vejbred og blåhatjordbi er fundet på Hyldemarken. Det tyder på at 
etablering af vildengen her er en succes. 
 

5) Orientering fra medlemmer og foreninger 
 
a) DN har udover det nævnte høringssvar mod vandindvinding lavet et høringssvar mod 
kommunens besparelser på natur og formidling i kommunen. 
Der er dialogmøde med Enggaard den 28. september og et biblioteksarrangement Økokrati den 
20. september hvor DN er medarrangør: 
https://albertslundbibliotek.dk/arrangementer/foredrag-debat/oekokrati-groent-
paradigmeskifte-i-vores-samfund-og-verdensbillede 
 
b) Natur og Ungdom planlægger en event med sanseleg på langagergård og kanotur på 
Mølleåen. De deltog i Kanalens bydelsfest og fik over 100 beboere i waders og ud i kanalen. 
Protestgruppen for lukning af hovedafdelingens kontor i Klostermølle ved Mossø er inde i en god 
udvikling, og der skal sikres offentlig adgang til møllebygningen i fbm. et eventuelt salg. 
 
c) Stadionparken er i gang med et biodiversitetsprojekt og Herstedlund Grundejerforening vil 
gerne skabe mere biodiversitet på Savannen og fjerne den dominerende gråbynke. I Røde 
Vejrmølle Parken har Jens Thejsen været på besigtigelse og er kommet med input til det 
igangværende biodiversitetsprojekt. 
 

6) Eventuelt 
NG vil gerne have oplyst, hvem referaterne fra NG-mødet sendes ud til? Det kan være et punkt til 
næste møde 
 
Klaus stillede forslag om, at vi bør tage vores egen kop med til mødet fremfor at benytte pap-
kopper. Dette burde også indføres til alle forvaltningens møder. 
 

7) Næste møde d.6/9-2023 
 
              Forkortelser: 

PFOS/ PFAS En forkortelse for perfluorerede alkylsyrer 
KB  Kommunal bestyrelsen 
ISVM  IS Vallensbæk Mose 
NG  Naturgruppen 
DN  Danmarks Naturfrednings Forening 
NST                               Naturstyrelsen 
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